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Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

Närvarolista

Ledamöter När- 
varande

Från- 
varande

Tjänstgörande 
ersättare          

Inger KällgrenSawela (M), ordf X   
Helene Åkerlind (L), v.ordf  X Per-Åke Fredriksson (L) 
Måns Montell (M) X   
Margareta Larsson (M) X   
Margaretha Wedin (C) X   
Jan Myléus (KD) X   
Jörgen Edsvik (S) X   
Åsa Wiklund Lång (S) X   
Ahmed Amin (S) X   
Lena Lundgren Rörick (S) X   
Gin Akgül Hajo (V) X   
Therese Metz (MP)  X   
Richard Carlsson (SD) X   

Ersättare När- 
varande

Från- 
varande

William Elofsson (M) X  
Pekka Seitola (M) X  
Niclas Bornegrim (M) X  
Per-Åke Fredriksson (L) X  
Roland Ericsson (C) X   
Lili André (KD) X   
Mona Kolarby (S) X   
Daniel Olsson (S)  X  
Hans Wahlström (S) X   
Tord Fredriksen (V)  X  
Isabella Bexell (V) X   
Roger Persson (MP) X   
Mattias Eriksson Falk (SD) X   

Övriga närvarande    

Petter Bergeå, sekreterare § 158-§181D  
Göran Arnell, kommundirektör § 158-§181D  
Helén Åleskog, biträdande kommundirektör § 158-§181D  
Anders Olsson, IT- och utvecklingschef § 158-§181D  
Bo Bäckström, planeringschef § 158-§181D  
Anna-Karin Wågberg-Sparring, administrativ chef § 158-§181D  
Johan Adolfsson, kommunikationschef § 158-§181D  
Martin Svaleryd, ekonomidirektör § 158-§181D  
Maria Rosén, HR-direktör § 158-§181D  
Marie Barrling, tf. presschef § 158-§181D  
Maria Kärnström, politisk sekreterare (S) § 158-§181D  
Attila Fabian, politisk sekreterare (M)  
Patrik Stenvard (M), kommunfullmäktiges ordförande  
Tage Gardfjäll (V), revisor § 158-§181D  
Per-Arne Vahlund, VD Gavlefastigheter § 160  
Karin Ålander, vice VD Gavlefastigheter § 160  
Maria Qvist, ekonomicontroller Gästrike Återvinnare § 168 - § 169 
Anna-Carin Söderhielm, hållbarhetsutvecklare Gästrike Återvinnare
Birgitta Gustafsson, ekonom § 168 - § 169   

Sid 2(32)



Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

Ärendelista

§158 Upprop, val av justerare/justeringstid
§159 Fastställande av föredragningslista
§160 Verksamhet på Strömvallen i väntan på nya beslut
§161 Utse parlamentarisk grupp - Näringslivsprogram 2017-2019
§162 Exploateringsavtal, fastigheten Näringen 18:8, motpart Fastighets 

AB Rederihuset
§163 Brynäs 19:8 m.fl. Exploateringsprojekt
§164 Samfinansiering väg 76
§165 Markanvisningsavtal delområde 8, Södra Hemlingby bostäder 

etapp 1
§166 Remissvar angående nytt bostadsförsörjningsprogram för 

Söderhamns kommun
§167 Framtidens Strömvallen
§168 Avfallstaxa för år 2018
§169 Samråd om samverkan med Hälsingland inom avfallsområdet
§170 Yttrande över remiss SOU 2017:60 Nästa steg? Förslag för en stärkt 

minoritetspolitik
§171 Ansökan om förlängning av bidrag för utvecklingsverksamhet för 

romsk inkludering
§172 Ändring av delegationsordning angående arkivmyndighetens 

befogenheter
§173 Bolagsordning GåFAB Fastighets AB
§174 Medborgarförslag – Utred frågan om strategi för att öka andelen 

byggnationer med trästomme inom kommunens påverkansområde
§175 Medborgarförslag – Erbjud alla folkbokförda ungdomar mellan 7-19 

år fria resor inom kommunen med X-trafik
§176 Medborgarförslag – Samverkansgrupp för mottagandeanläggning 

för avfallsvatten från fartyg
§177 Motion (SD) – Skapaförutsättningar för att öka likvärdigheten och 

stärka profilen för landsbygdsskolorna
§178 Motion (V) – Ökad brukarmakt
§179 Anmälan om väckta motioner och medborgarförslag som är under 

beredning from 2017-01-01
§180 Anmälningsärenden/Delegationsärenden 2017
§181 Information/Uppföljning
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Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

§158: Upprop, val av justerare/justeringstid

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att utse Åsa Wiklund Lång (S) som justerare och att 
fastställa justeringstiden till 2017-09-26.
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Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

§159: Fastställande av föredragningslista

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar

att fastställa föreslagen föredragningslista med tillägget att frågan om verksamhet 
på Strömvallen hanteras vid sammanträdet.

att ge Samhällsbyggnadsutskottet i uppdrag att yttra sig med anledning av den 
regionala cykelplanen. 

Ärendebeskrivning
Inger KällgrenSawela (M) anmäler ett nytt ärende till sammanträdet om 
verksamhet på Strömvallen i väntan på långsiktiga beslut. Therese Metz (MP) yrkar 
på att ärendet om verksamhet på Strömvallen lyfts som ett initiativärende (KL 
4:17). Ordföranden meddelar att ärendet kommer att behandlas på detta 
sammanträde.

Per-Åke Fredriksson (L) lyfter frågan om arbetsmiljön vid 
kommunledningskontoret och önskar att frågan hanteras vid sammanträdet. 
Ordföranden meddelar att frågan kommer att hanteras vid dagens sammanträde 
under punkten information/uppföljning.

Jörgen Edsvik (S) lyfter frågan om kommunens svar på remissen den regionala 
cykelplanen. Remisstiden går ut den 30 september. Samhällsbyggnadsutskottet 
förväntas lämna ett yttrande på förslaget.

Therese Metz (MP) önskar att stadsarkitekten föredrar ärendet om Strömvallens 
framtid vid dagens sammanträde. Ordföranden meddelar att stadsarkitekten inte 
kommer att bjudas in att föredra ärendet i det här läget i processen.

Gin Akgül Hajo (V) lyfter en fråga om kommunens arbete med ensamkommande 
ungdomar som under asylprocessen hunnit fylla 18 år samt de statliga medel som 
är förknippade med dessa. Ordföranden meddelar att en redovisning av 
kommunens arbete som rör de ensamkommande ungdomarna och de statsbidrag 
som är aktuella kommer att ske vid nästkommande kommunstyrelsesammanträde.
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Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

§160: Verksamhet på Strömvallen i väntan på nya 
beslut

Delges: Gavlefastigheter AB, Kultur- och fritidsnämnden, 
Samhällsbyggnadsnämnden

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens reviderade förslag

att kommunledningskontoret i samråd med Kultur & Fritid, Gavlefastigheter och 
berörda föreningar framförallt fotbollsföreningar i Gävle, tillsammans tar fram ett 
förslag som möjliggör att Strömvallen kan användas för fotboll under tiden som vi 
inväntar nya beslut. Utredningen ska visa på vem som uppbär driftskostnaderna 
och hur föreningslivet kan vara delaktiga i detta,

att Kommunstyrelsen ges en första återrapport av utredningen redan på 
nästkommande KS, för eventuellt inriktningsbeslut om nästa steg vad det gäller 
kostnader och samverkansavtal med föreningslivet,

att ett eventuellt samverkansavtal bör klargöra finansiering av reparationer och 
driftskostnader,

att ge i uppdrag till kommunledningskontoret att sätta samman en grupp för att 
föra en dialog med föreningslivet i frågan.

Ärendebeskrivning
Per-Arne Vahlund, VD för Gavlefastigheter AB redovisar förutsättningar och en 
preliminär bedömning av kostnader förknippade med att åter öppna upp 
Strömvallen för fotboll i väntan på vidare beslut om områdets framtid. 
Bedömningen är att det krävs investeringar om ca 3,9 miljoner kronor för att 
återställa och renovera markvärme, omklädningsrum, ventilation, 
belysningsmaster och konstgräs. Utöver investeringar tillkommer med 
en sådan verksamhet driftskostnader om ca 4 miljoner kronor per år. Ett alternativ 
är att bara öppna upp planen och möjliggöra fotboll med belysning, utan 
omklädningsrum och markvärme. En sådan lösning bedöms innebära 
reparationskostnader om ca 100 tkr samt driftskostnader om ca 250 t kr per år. Till 
detta tillkommer kostnader för personal på plats, rondering, städning och eventuell 
snöskottning.

Inlägg görs av 
Jörgen Edsvik (S), Inger KällgrenSawela (M), Therese Metz (MP), Jan Myléus 
(KD), Roger Persson (MP).

Yrkanden
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen beslutar att ge 
kommunledningskontoret i uppdrag att undersöka förutsättningarna för att 
bedriva verksamhet på Strömvallen i väntan på ett långsiktigt beslut.
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Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

Therese Metz (MP), Jörgen Edsvik (S), Åsa Wiklund Lång (S), Ahmed Amin (S), 
Lena Lundgren Rörick (S) och Gin Akgül Hajo (V) föreslår att kommunstyrelsen 
beslutar:

att kommunledningskontoret i samråd med Kultur & Fritid, Gavlefastigheter och 
berörda föreningar framförallt fotbollsföreningar i Gävle, tillsammans tar fram ett 
förslag som möjliggör att Strömvallen kan användas för fotboll under tiden som vi 
inväntar nya beslut. Utredningen ska visa på vem som uppbär driftskostnaderna 
och hur föreningslivet kan vara delaktiga i detta.

Eftersom föreningslivet är mycket mån om att komma igång med verksamhet så 
snart som möjligt, önskar Kommunstyrelsen en första återrapport av utredning 
redan på nästkommande KS, för eventuellt inriktningsbeslut om nästa steg vad det 
gäller kostnader och samverkansavtal med föreningslivet.

Ordföranden reviderar efter diskussion sitt förslag till förmån för Therese Metz 
(MP), Jörgen Edsviks (S), Gin Akgül Hajos (V) m.fl. yrkande med följande tillägg:

att samverkansavtalet bör klargöra finansiering av reparationer och 
driftskostnader.

att ge i uppdrag till kommunledningskontoret att sätta samman en grupp för att 
föra en dialog med föreningslivet i frågan.
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Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

§161: Utse parlamentarisk grupp - Näringslivsprogram 
2017-2019

Dnr 16KS525

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens förslag

att utse Måns Montell (M), Jan Myléus (KD), Margaretha Wedin (C), Helene 
Åkerlind (L), Jörgen Edsvik (S), Therese Metz (MP), Gin Akgül Hajo (V) samt 
Richard Carlsson (SD) att ingå i den parlamentariska arbetsgruppen,

att Måns Måntell (M) är sammankallande,

att arbetet ska vara avslutat och att beslut ska fattas senast i kommunfullmäktige i 
februari 2018.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen beslutade 2017-08-29 att det ska utses en parlamentarisk grupp 
för att se över vilka förändringar som behöver göras i Näringslivsprogrammet.

Inlägg görs av 
Inger KällgrenSawela (M), Hans Wahlström (S), Jörgen Edsvik (S), Måns Montell 
(M).

Yrkanden
Ordföranden reviderar sitt förslag till beslut med tillägget att arbetet ska vara 
avslutat och beslut ska fattas senast vid Kommunfullmäktige februari 2018.

Beslutsunderlag
 Kommunstyrelsen protokoll 2017-08-29 §151, dnr 16KS525
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Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

§162: Exploateringsavtal, fastigheten Näringen 18:8, 
motpart Fastighets AB Rederihuset

Dnr 17KS296
Delges: Fastighets AB Rederihuset

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens förslag att godkänna 
exploateringsavtal med Fastighets AB Rederihuset i och med framtagandet av 
detaljplan för fastigheten Näringen 18:8.

Ärendebeskrivning
Samhällsbyggnad Gävle, Mark och Exploatering har träffat en överenskommelse i 
form av Exploateringsavtal med bolaget Fastighets AB Rederihuset som behandlar 
genomförandefrågor i och med framtagandet av detaljplan för fastigheten Näringen 
18:8. Avtalet ska godkännas av Kommunstyrelsen innan detaljplanen kan antas. 
Detaljplanen ska möjliggöra kontor, handel och småindustri. I och med den nya 
användningen av fastigheten krävs ny gång- och cykelväg, kostnaden av denna ska 
fördelas mellan bolaget och kommunen enligt Bilaga exploateringsavtal, daterat 
28/6 2017.

Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse - Exploateringsavtal fastigheten Näringen 18:8, dnr 17KS296-

2
 Bilaga - Exploateringsavtal, dnr 17KS296-3
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Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

§163: Brynäs 19:8 m.fl. Exploateringsprojekt

Dnr 17KS65
Delges: AB Gavlegårdarna

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens förslag att godkänna 
upprättat föravtal mellan Gävle kommun och AB Gavlegårdarna för fastigheten 
Brynäs 19:8 m.fl.

Ärendebeskrivning
En detaljplan är under framtagande som ska möjliggöra för ca 750 nya bostäder 
inom fastigheten Brynäs 19:8 m.fl. (tidigare kallad Läkeroltomten). AB 
Gavlegårdarna äger fastigheten Brynäs 19:8. För att säkerställa ramarna inför 
fortsatt planprocess har ett föravtal upprättats mellan Gävle kommun och AB 
Gavlegårdarna. Detaljplanen beräknas tidigast kunna antas i april 2018. Inför 
antagande av detaljplanen ska ett exploateringsavtal upprättas som ersätter 
föravtalet.

Inlägg görs av 
Gin Akgül Hajo (V), Per-Åke Fredriksson (L).

Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse – Beslut om föravtal avseende exploatering inom 

Godisfabriken, dnr 17KS65-7
 Bilaga 1 Exploateringsområdet - Brynäs 19:8 med fler - Godisfabriken, dnr 

17KS65-2
 Bilaga 2 - Kvalitetsprinciper Godisfabriken - Brynäs 19:8 med fler, dnr 17KS65-

3
 Bilaga 3 - Kostnadsfördelning för allmänna anläggningar - Godisfabriken, dnr 

17KS65-4
 Bilaga 4 - Ansvarsfördelning sanering - Brynäs 19:8 - Godisfabriken, dnr 

17KS65-5
 Bilaga 5 - Dagvattenutredning - Brynäs 19:8 - Godisfabriken, dnr 17KS65-6
 Föravtal - Brynäs 19:8 med fler - Godisfabriken, dnr 17KS65-1
 Protokollsutdrag Samhällsbyggnadsutskottet 2017-05-15 §17 Dnr 17KS65, dnr 

299252
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Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

§164: Samfinansiering väg 76

Dnr 17KS365
Delges: Kommundirektören 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar enligt ordförandens förslag att ge kommundirektören i 
uppdrag att starta en diskussion med Region Gävleborg med syfte att uppnå en 
överenskommelse om samfinansiering av ny väg 76.

Ärendebeskrivning
I Trafikverkets förslag till Nationell transportplan 2018-29 som presenterades 31 
aug finns projektet Väg 56 Hedesunda-Gävle finansierat med 727 mnkr inom 
planperioden. Trafikverket kommer under hösten att ta beslut om val av alternativ 
sträckning för väg 54. Gävle kommun har yttrat sig till förmån för val av alternativ 
7.2. Ett avgörande argument för val av alternativ 7.2. är att en ny sträckning av väg 
76 kan fortsätta öster om E4, söder om Hemlingby naturreservat fram till 
anslutning mot befintlig väg 76 mellan Järvsta och Furuvik.

Väg 76 finansieras inte över Trafikverkets investeringsbudget, utan över 
länstransportplanen där Region Gävleborg ansvarar för prioriteringen. Region 
Gävleborg är positiva till att ta med väg 76 i den länstransportplan som man nu 
håller på att ta fram för samma period (2018-29). Det är dock en utmaning att hitta 
utrymme för hela investeringskostnaden (ca 3-400 mnkr) i en plan som totalt 
omfattar ca 900 mnkr för hela länet under en 12-årsperiod.

För att dels ge inspel till Region Gävleborgs arbete med länstransportplanen och 
säkerställa att väg 76 kommer med, och dels intyga gentemot Trafikverket att om 
de väljer alt. 7.2. för väg 56, kommer Gävle kommun och Region Gävleborg 
tillsammans försöka ta ansvar för att väg 76 kan byggas i ny sträckning och därmed 
sammantaget skapa en stor samhällsvinst.

En överenskommelse om samfinansiering av ny väg 76 mellan Gävle kommun och 
Region Gävleborg bedöms vara av stor vikt att få fram så fort som möjligt. för att 
påverka de beslut som ska tas både inom regionen och Trafikverket.

Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse - Väg 76 - ny sträckning, samfinansieringsavtal, dnr 17KS365-1
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Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

§165: Markanvisningsavtal delområde 8, Södra 
Hemlingby bostäder etapp 1

Dnr 17KS155
Delges: Kusbo Bygg & Entreprenad AB

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna upprättat markanvisningsavtal mellan 
Gävle kommun och Kusbo Bygg & Entreprenad AB.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen beslutade den 16 maj 2017 att Kusbo Bygg & Entreprenad AB 
skulle tilldelas område 8 i projekt Södra Hemlingby bostäder och att ge 
Samhällsbyggnad Gävle i uppdrag att teckna markanvisningsavtal. Ett 
markanvisningsavtal har upprättats och behöver fastställas av kommunstyrelsen 
senast den 10 oktober 2017. Huvuddragen i avtalet: Exploatören betalar 
sammanlagt 3 400 000 kronor för hela avtalsområdet, vilket omfattar ca 6 400 m2. 
Exploatören förbinder sig att uppföra 8 stycken småhus i form av parhus, i 
huvudsak enligt redovisad projektidé. Utbyggnaden av allmänna anläggningar 
bekostas av kommunen. Om fastigheten skall bebyggas som äganderätt skall 
fastigheten förmedlas via kommunens tomt- och småhuskö.

Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse - Beslut om markanvisning delområde 8, Södra Hemlingby 

bostadsområde, dnr 17KS155-1
 Presentation - Inlämnad intresseanmälan Kusbo Bygg & Entreprenad, dnr 

17KS155-2
 Beslut om markanvisningsavtal delområde 8, Södra Hemlingby bostäder etapp 

1, dnr 17KS155-3
 Avtal om markanvisning Kusbo Bygg & Entreprenad, dnr 17KS155-4
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Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

§166: Remissvar angående nytt 
bostadsförsörjningsprogram för Söderhamns kommun

Dnr 17KS288
Delges: Söderhamns kommun

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens förslag att anta 
Kommunledningskontorets förslag till remissyttrande som sitt eget.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen i Söderhamns kommun beslutade vid sitt sammanträde den 23 
maj 2017 att sända förslaget till ett nytt bostadsförsörjningsprogram för 
Söderhamns kommun på samråd och remiss. Gävle kommun har beretts möjlighet 
att komma med synpunkter fram till och med den 30 september 
2017. Kommunledningskontoret anser att förslaget till bostadsförsörjningsprogram 
för Söderhamns kommun är bra utformat med tydliga mål och riktlinjer, en 
handlingsplan för att infria målen samt en bra analys av kommunens 
förutsättningar och utgångspunkter samt att sambandet mellan programmet som 
sektorsunderlag och översiktsplanen är redovisad.

Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse - Yttrande över Söderhamns kommuns förslag till 

Bostadsförsörjningsprogram, dnr 17KS288-2
 Bostadsförsörjningsprogram Söderhamns kommun 2017-2026 

samrådshandling, dnr 17KS288-3
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Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

§167: Framtidens Strömvallen

Dnr 15KS446
Delges: Samhällsbyggnad Gävle

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens reviderade förslag

att gå vidare med projektet för hela Strömvallenområdet enligt 
ursprungsuppdraget med fokus främst på bostadsbebyggelse, med undantag för 
bostadsbebyggelse på ytan framför läktaren på Strömvallen.

att uppdra till Kommunledningskontoret att planera en tävling inom 
programarbetet för att skapa kvalitet och genomförbarhet kopplat till utformning, 
exploatering och detaljplanering.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott behandlade ärendet på sitt 
sammanträde den 23 september och beslutade att föreslå Kommunstyrelsen att gå 
vidare med ett projekt för hela Strömvallenområdet enligt ursprungsuppdraget 
med fokus på främst bostadsbebyggelse kommunstyrelsen.

Inlägg görs av
Inger KällgrenSawela (M), Lena Lundgren Rörick (S), Therese Metz (MP), Gin 
Akgül Hajo (V), Richard Carlsson (SD), Måns Montell (M).

Yrkanden
Ordförandens tillika Per-Åke Fredriksson (L), Måns Montell (M), Margareta 
Larsson (M), Margareta Wedin (C) och Jan Myléus (KD) föreslår en revidering av 
det beslut som fattades i Samhällsbyggnadsutskottet:

1) att gå vidare med projektet för hela Strömvallenområdet enligt 
ursprungsuppdraget med fokus främst på bostadsbebyggelse, med undantag för 
bostadsbebyggelse på ytan framför läktaren på Strömvallen.

2) att uppdra till Kommunledningskontoret att planera en tävling inom 
programarbetet för att skapa kvalitet och genomförbarhet kopplat till utformning, 
exploatering och detaljplanering.

Therese Metz (MP) föreslår

3) att frågan om Strömvallen med närliggande område och dess framtida 
utveckling är av principiell betydelse för Gävle och Gävleborna och att 
kommunstyrelsen beslutar att ärendet lyfts för beslut i kommunfullmäktige.

4) att kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige blir att gå vidare med ett 
projekt med fokus på främst bostadsbebyggelse på Kungsbäcks IP mellan 
högskoleområdet och Soldatkyrkan.

Gin Akgül Hajo (V) föreslår
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5) att gå vidare med ett projekt för bostadsbebyggelse på Kungsbäcks IP och för 
övriga två områden (Strömvallen, Kastplan) gäller fokus på ett öppet och åtkomligt 
område med en sammanhållen parkmiljö med utrymme för spontanidrott.

Propositionsordning och beslutsgång
Ordföranden ställer först Gin Akgül Hajos (V) förslag till beslut (5) mot Therese 
Metz (MP) förslag till beslut (4) för att ta fram ett motförslag mot ordförandens 
förslag till beslut. Kommunstyrelsen beslutar att Therese Metz (MP) förslag (4) 
utgör motförslag till ordförandens förslag till beslut (1, 2).

Ordförandens förslag till beslut (1, 2) ställs sedan mot Therese Metz (4) förslag till 
beslut. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
ordförandens förslag till beslut. Votering begärs. Ja-röst för ordförandens förslag 
till beslut och nej-röst för Therese Metz (MP) förslag till beslut. Kommunstyrelsen 
beslutar med 10 röster för ja och 2 röster för nej i enlighet med ordförandens 
förslag till beslut (1, 2). 

Ordföranden ställer sedan Therese Metz (MP) förslag till beslut (3) om att frågan 
ska avgöras av kommunfullmäktige mot ordförandens förslag att avslå förslaget. 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens 
förslag till beslut. 

Redovisning av röster
Ja-röst för ordförandens förslag till beslut (1, 2), Nej-röst för Therese Metz (MP) 
förslag till beslut (4). Inger KällgrenSawela (M): Ja, Per-Åke Fredriksson (L): Ja, 
Måns Montell (M): Ja, Margaretha Larsson (M): Ja, Margareta Wedin (C): Ja, Jan 
Myléus (KD): Ja, Jörgen Edsvik (S): Ja, Åsa Wiklund Lång (S): Ja, Ahmed Amin 
(S): Ja, Lena Lundgren Rörick (S): Ja, Gin Akgül Hajo (V): Nej, Therese Metz (MP): 
Nej, Richard Carlsson (SD): Avstår

Reservationer
Miljöpartiet och Vänsterpartiet reserverar sig skriftligen enligt följande:

"Vi reserverar oss mot förslaget att bebygga Gävles största och viktiga grönstråk 
och ytor för spontanidrott, till fördel för vårat eget yrkande.

Vi reserverar oss också mot beslutet att inte ta upp frågan i kommunfullmäktige för 
beslut. Att bebygga området kring Strömvallen är av stor principiell vikt för Gävle 
och Gävleborna och frågan bör avgöras i kommunens högst beslutande forum."

Sverigedemokraterna reserverar sig muntligen till förmån för Therese Metz (MP) 
förslag till beslut om att ärendet ska lyftas till fullmäktige för beslut.

Beslutsunderlag
 Protokoll kommunstyrelsens Samhällsbyggnadsutskott 2017-08-22, dnr 

15KS446-12
 Bedömning från Länsstyrelsen - Rekommendationer för riksintresse 

kulturmiljö, Strömvallen och Kungsbäcks IP, dnr 15KS446-10
 Formell förfrågan om bedömning av rapport om riksintresse kulturmiljö 

Strömvallen och Kungsbäcks IP, dnr 15KS446-9
 Strömvallen Kungsbäck Tyrens slutrapport, dnr 15KS446-8

Sid 15(32)



Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

§168: Avfallstaxa för år 2018

Dnr 17KS335
Delges: Gästrike Återvinnare

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens förslag att föreslå 
kommunfullmäktige att anta förslag till avfallstaxa att gälla från 2018-01-01.

Ärendebeskrivning
Kommunalförbundet Gästrike Återvinnare har lämnat ett förslag till avfallstaxa för 
2018 för beslut i respektive kommuns fullmäktige. I underlaget från Gästrike 
Återvinnare finns beskrivningar av taxans konstruktion, motiv till ändringarna och 
jämförelser med andra kommuner med en likartad struktur. Utöver den beredning 
som Gästrike Återvinnare har gjort har kommunledningskontoret bedömt hur 
beslutet påverkar målen i Gävle Kommuns miljöstrategiska program.

Inlägg görs av 
Inger KällgrenSawela (M), Mona Kolarby (S), Therese Metz (MP), Per-Åke 
Fredriksson (L), Pekka Seitola (M), Hans Wahlström (S), Roland Ericsson (C).

Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse till KS 2017-09-19
 Följebrev från Gästrike Återvinnare - Avfallstaxa för 2018, dnr 17KS335-1
 Förslag om ny avfallstaxa för 2018, dnr 17KS335-2
 Allmänna bestämmelser Avfallstaxa 2017, dnr 17KS335-3
 Frågor och svar om avfallstaxan 2018, dnr 17KS335-4
 Förslag till avfallstaxa 2018, dnr 17KS335-5
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§169: Samråd om samverkan med Hälsingland inom 
avfallsområdet

Dnr 17KS337
Delges: Gästrike Återvinnare

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens förslag att förorda att 
kommunalförbundet Gästrike Återvinnare inleder ett samarbete med närliggande 
kommuner i enlighet med uppställda principer och mål.

Ärendebeskrivning
Kommunalförbundet Gästrike Återvinnare har undersökt förutsättningarna för att 
inleda ett samarbete med ett antal kommuner inom avfallsområdet. Syftet är bland 
annat att uppnå ökad miljönytta och att uppnå bästa möjliga förutsättningar för att 
omhänderta hushållsavfall i regionen. Då frågan är principiellt viktig har den 
lämnats för samråd med medlemskommunerna. Respektive kommuns 
kommunstyrelse har ombetts att yttra sig i frågan. Kommunledningskontoret 
föreslår att kommunstyrelsen ställer sig positiv till att ett samarbete inleds inom 
avfallsområdet i enlighet med fastställda mål och syften. Kommunledningskontoret 
delar uppfattningen att undantagsbestämmelser i LOU rörande samarbeten mellan 
upphandlande myndigheter i princip bör vara tillämpbara så som samarbetet 
beskrivs i underlaget. Förbundet bör dock följa rättsutvecklingen och kontinuerligt 
säkerställa att samarbetet även i sin eventuella utveckling ryms inom 
upphandlingslagstiftningen och konkurrenslagstiftningens ramar.

Inlägg görs av 
Inger KällgrenSawela (M), Mona Kolarby (S), Therese Metz (MP), Per-Åke 
Fredriksson (L), Pekko Seitola (M), Hans Wahlström (S), Roland Ericsson (C).

Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse till KS 2017-09-19, dnr 17KS337-3
 Underlag från Gästrike Återvinnare angående samverkan med Hälsingland, 

dnr 17KS337-2
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§170: Yttrande över remiss SOU 2017:60 Nästa steg? 
Förslag för en stärkt minoritetspolitik

Dnr 17KS307
Delges: Kulturdepartementet

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens förslag att anta yttrandet 
som sitt eget och att sända yttrandet till Kulturdepartementet.

Ärendebeskrivning
Regeringen har lämnat utredningsbetänkande SOU 2017:60 Nästa steg? Förslag för 
en stärkt minoritetspolitik för yttrande. Remissvar ska vara Kulturdepartementet 
tillhanda senast den 5 oktober 2017. Ett förslag till yttrande med anledning av 
utredningen har utarbetats av kommunledningskontoret i samverkan med Kultur & 
Fritid Gävle, Omvårdnad Gävle och Utbildning Gävle.

Inlägg görs av 
Inger KällgrenSawela (M), Gin Akgül Hajo (V).

Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse – Yttrande över remiss SOU 2017:60 Nästa steg? Förslag för 

en stärkt minoritetspolitik, dnr 17KS307-5
 Yttrande över SOU 2017:60 - Nästa steg? Förslag för en stärkt 

minoritetspolitik, dnr 17KS307-6
 Remiss från Kulturdepartementet - Nästa steg? - Förslag för en stärkt 

minoritetspolitik SOU 2017:60, dnr 17KS307-1
 Betänkandet - Nästa steg? - Förslag för en stärkt minoritetspolitik SOU 

2017:60, dnr 17KS307-2
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§171: Ansökan om förlängning av bidrag för 
utvecklingsverksamhet för romsk inkludering

Dnr 16KS158
Delges: Kommunledningskontorets enhet för social hållbarhet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens förslag att ansöka om 
förlängning av statligt bidrag för utvecklingsverksamhet för romsk inkludering.

Ärendebeskrivning
Regeringen utsåg i slutet av maj 2016 Gävle kommun till en av landets fem 
utvecklingskommuner för romsk inkludering. Som utvecklingskommun har Gävle 
under 2016 och 2017 fått ett årligt bidrag på en halv miljon kronor för att utveckla 
metoder för det kommunala arbetet med regeringens tjugoåriga strategi för romsk 
inkludering (Skr. 2011/12:56). Utvecklingsuppdraget handlar om att bygga upp en 
struktur i den kommunala förvaltningen för att förbättra romers inkludering inom 
fokusområdena utbildning, arbetsmarknad, hälsa, socialtjänst, bostad och 
civilsamhällets organisering. Kommunen erbjuds nu möjlighet att ansöka om en 
förlängning av bidraget två år till från och med den 1 juli 2018. I ansökan ska ingå 
en kort beskrivning av inriktningen på kommunens arbete 2018-2020 och en 
redogörelse för det fortsatta behovet av medel för detta arbete. Kommunen har 
skapat en styrgrupp för arbetet med romsk inkludering där de mest berörda 
förvaltningar och bolag ingår. Utifrån diskussionerna med styrgruppen och romska 
representanter ser kommunen ett särskilt behov att arbeta under 2018-2020 med 
att undanröja olika typer av hinder som kan finnas för kommuninvånare med 
romsk bakgrund för att få sina rättigheter tillgodosedda. Särskilda fokusområden 
för kommunens fortsatta arbete med romsk inkludering är utbildning, socialtjänst 
och civilsamhällets organisering. Kommunen ser även vikten av att fortsätta arbetet 
med hälso- och kulturfrämjande insatser för den romska målgruppen och med 
kunskapshöjande insatser om mänskliga rättigheter, minoritetslagstiftningen och 
den nationella minoriteten romer för både kommunens medarbetare och 
kommuninvånare. Gävle kommuns utvecklingsverksamhet för romsk inkludering 
har ett särskilt fokus på barn och ungdomar och även romska kvinnor är en 
prioriterad målgrupp för aktiviteter. Ansökan ska vara Kulturdepartementet 
tillhanda senast den 5 oktober 2017.

Inlägg görs av 
Gin Akgül Hajo (V), Inger KällgrenSawela (M).

Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse – Ansökan om förlängning av bidrag för 

utvecklingsverksamhet för romsk inkludering, dnr 16KS158-8
 Ansökan - Fortsatt finansiering för utvecklingsverksamhet för romsk 

inkludering 2017, dnr 16KS158-7
 Information från Kulturdepartementet om möjligheten att ansöka om 

förlängning av bidrag för utvecklingsverksamhet för romsk inkludering, dnr 
16KS158-6
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§172: Ändring av delegationsordning angående 
arkivmyndighetens befogenheter

Dnr 17KS356
Delges: Gävle Kommunarkiv

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens förslag att anta reviderad 
delegationsordning för kommunstyrelsen under punkt 10.1-10.3 som innebär att

kommunarkivarien får besluta om övertagande av arkiv från de förvaltningar och 
företag som står under arkivmyndighetens tillsyn vilket sker i enlighet med 
arkivlagen (§ 9) och som innebär att det är ett ensidigt beslut,

kommunarkivarien får besluta om förelägganden, i de fall förvaltningarna behöver 
rätta till brister i hanteringen av allmänna handlingar,

kommunarkivarien får besluta om att ta emot arkiv från kommunens 
nämnder/förvaltningar och företag i överenskommelse med överlämnande 
nämnder/förvaltningar och företag. Överenskommelsen ska vara dokumenterad 
och innehålla uppgifter om vilka handlingar som överlämnas samt annan 
information som är väsentlig för den fortsatta vården hos arkivmyndigheten.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen är sedan 2016-01-01 kommunens arkivmyndighet. I samband 
med det överfördes arkivmyndighetens verkställande enhet, kommunarkivet, till 
kommunledningskontoret. I kommunstyrelsens delegationsordning infogades ett 
avsnitt under punkt 10 som omfattar arkivfrågor. (16KS81) Av den framgår att 
enhetschefen för kommunarkivet har befogenhet att i arkivmyndighetens ställe 
fatta beslut inom ramen för arkivmyndighetens tillsynsuppdrag enligt arkivlagen. 
Senare samma år genomfördes en organisatorisk förändring som kommit att 
innebära att enhetschefen för kommunarkivet även är enhetschef för kanslienheten 
inom Kommunledningskontoret. En konsekvens av den förändringen innebar 
behov av att säkerställa en ändamålsenlig tillsynsrutin för arkivmyndigheten. 
Därför anställdes under 2017 en kommunarkivarie vid kommunarkivet med 
särskilt uppdrag att verkställa arkivmyndighetens lagbundna tillsynsuppdrag. I 
kommunarkivariens uppdrag ligger också att ansvara för att ta emot arkiv från 
kommunens olika nämnder och bolag och som sker i överenskommelse med 
arkivmyndigheten. En konsekvens av alla förändringar är därför att 
delegationsordningen behöver ändras enligt förslagen ovan.

Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse - Ändring i delegationsordning angående arkivmyndighetens 

befogenheter, dnr 17KS356-2
 Delegationsordning för kommunstyrelsen med markerade ändringar, dnr 

17KS356-1
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§173: Bolagsordning GåFAB Fastighets AB

Dnr 17KS69
Delges: Bolagsverket, GåFAB fastighets AB

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens reviderade förslag att 
föreslå kommunfullmäktige besluta att anta den förändrade bolagsordningen för 
GÅFAB Fastighets AB i sin helhet.

Ärendebeskrivning
Ärendet, att revidera bolagsordningen för GÅFAB Fastighets AB, har 
kommunfullmäktige beslutat om den 27 mars 2017 och 29 maj 2017. Bolagsverket 
har nu meddelat att de inte kan registrera ett ärende med två olika beslutsdatum 
från kommunfullmäktige varför ett nytt beslut behövs där bolagsordningen antas i 
sin helhet.  

Historik
Gavlia AB, ett dotterbolag till Gavlefastigheter Gävle kommun AB, förvärvade 
2016-12-01 samtliga aktier i GÅFAB Fastighets AB från Gästrike Återvinnares 
dotterbolag GÅ tillsammans AB. För att anpassa det förvärvade bolagets 
bolagsordning till kommunallagen och Gävle kommuns företagspolicy tog 
kommunfullmäktige 2017-03-27 beslut om ny bolagsordning för GÅFAB Fastighets 
AB.

I och med beslutet av den nya bolagsordningen ändrades §3 Föremål för 
verksamheten, §4 Ändamålet med bolagets verksamhet och §9 Styrelsen samt att 
bort befintlig hembudsklausul.
Hembudsklausulen innebar i korthet att om det fanns flera ägare till GÅFAB 
Fastighets AB var dessa aktieägare först tvungna att vid en aktieförsäljning först 
erbjudas aktierna till förvärv innan extern part kunde erbjudas dessa. Då GÅFAB 
Fastighets AB genom förvärvet blev ett helägt dotterbolag till Gavlia AB utgick den 
paragrafen i den nya bolagsordningen.

Anmälan om registrering av ny, av KF beslutad, bolagsordning inkom till 
Bolagsverket 2017-04-10. Vid granskning av ärendet hos Bolagsverket påpekas att 
det i protokollet från kommunfullmäktige 2017-03-27 § 5 inte framgår att 
fullmäktige även beslutade att ta bort hembudsklausulen. Kommunfullmäktige 
behövde därför fatta nytt beslut om att ta bort hembudsklausulen vilket fattades 
den 29 maj 2017 av kommunfullmäktige.

Bolagsverket har nu meddelat att de inte kan registrera ett ärende med två olika 
beslutsdatum, den 27 mars 2017 och 29 maj 2017, från kommunfullmäktige utan 
ett nytt beslut behövs av kommunfullmäktige där bolagsordningen antas i sin 
helhet.

Inlägg görs av
Inger KällgrenSawela (M).
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Yrkanden
Ordföranden reviderar sitt förslag till beslut enligt följande: Kommunstyrelsen 
beslutar att föreslå kommunfullmäktige att anta den förändrade bolagsordningen 
för GÅFAB Fastighets AB i sin helhet.

Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse till KS 2017-09-19 - Reviderad bolagsordning GÅFAB 

Fastighets AB, dnr 17KS69-7
 Ny bolagsordning GÅFAB Fastighets AB 2017-03-14, dnr 17KS69-2
 §5 KF Revidering av bolagsordning GåFAB Fastighets AB, dnr 17KS69-4
 Bolagsordning före och efter ändring GÅFAB Fastighets AB, dnr 17KS69-3
 §8 KF Ny bolagsordning GåFAB Fastighets AB, dnr 17KS69-6
 Tjänsteskrivelse -  Revidering av bolagsordning GÅFAB Fastighets AB, dnr 

17KS69-5
 Tjänsteskrivelse -  Ändring av bolagsordning GÅFAB, dnr 17KS69-1

Sid 22(32)



Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2017-09-19

Justerare Uppdragsbestyrkande

§174: Medborgarförslag – Utred frågan om strategi för 
att öka andelen byggnationer med trästomme inom 
kommunens påverkansområde

Dnr 15KS407

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anse 
medborgarförslaget besvarat.

Ärendebeskrivning
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 28 september 2015, §17r, väcktes detta 
medborgarförslag. Ett yttrande över medborgarförslaget har inkommit från 
Kommunledningskontoret.

Inlägg görs av 
Inger KällgrenSawela (M), Jörgen Edsvik (S).

Yrkanden
Ordförandens förslag till beslut är att medborgarförslaget ska avslås.

Jörgen Edsvik (S) föreslår att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige 
besluta att medborgarförslaget ska anses besvarat.

Propositionsordning och beslutsgång
Ordförandens förslag ställs mot Jörgen Edsviks (S) förslag till beslut. Ordföranden 
finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens förslag till 
beslut. Votering begärs. Ja-röst för ordförandens förslag till beslut. Nej-röst för 
Jörgen Edsviks (S) förslag till beslut. Kommunstyrelsen beslutar med 6 ja-röster 
mot 7 nej-röster att medborgarförslaget ska anses besvarat.

Redovisning av röster
Ja-röst för ordförandens förslag till beslut, Nej-röst för Jörgen Edsviks (S) förslag 
till beslut. Inger KällgrenSawela (M): Ja, Per-Åke Fredriksson (L): Ja, Måns 
Montell (M): Ja, Margaretha Larsson (M): Ja, Margareta Wedin (C): Ja, Jan 
Myléus (KD): Ja, Jörgen Edsvik (S): Nej, Åsa Wiklund Lång (S): Nej, Ahmed Amin 
(S): Nej, Lena Lundgren Rörick (S): Nej, Gin Akgül Hajo (V): Nej, Therese Metz 
(MP): Nej, Richard Carlsson (SD): Nej.

Beslutsunderlag
 Utlåtande över medborgarförslag, dnr 15KS407-6
 Medborgarförslag - Utred frågan om strategi för att öka andelen byggnationer 

med trästomme inom kommunens påverkansområde, dnr 15KS407-1
 Yttrande över medborgarförslag - Strategi för att öka andelen byggnationer 

med trästomme, dnr 15KS407-4
 Träbyggnadsstrategi Växjö, dnr 15KS407-5
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§175: Medborgarförslag – Erbjud alla folkbokförda 
ungdomar mellan 7-19 år fria resor inom kommunen 
med X-trafik

Dnr 15KS557

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att med hänsyn till det 
inkomna yttrandet avslå medborgarförslaget.

Ärendebeskrivning
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 14 december 2015, §43c, väcktes detta 
medborgarförslag. Ett yttrande över medborgarförslaget har inkommit från 
Kommunledningskontoret.

Inlägg görs av 
Gin Akgül Hajo (V), Mattias Eriksson (SD), Måns Montell (M), Isabella Bexell (V).

Yrkanden
Ordförandens förslag till beslut är att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige besluta att med hänsyn till det inkomna yttrandet avslå 
medborgarförslaget.

Gin Akgül Hajo (V) föreslår att kommunstyrelsen beslutar att föreslå 
kommunfullmäktige att anse medborgarförslaget besvarat.

Propositionsordning och beslutsgång
Ordförandens förslag ställs mot Gin Akgül Hajos (V) förslag till beslut. 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens 
förslag till beslut. Votering begärs. Ja-röst för ordförandens förslag till beslut. Nej-
röst för Gin Akgül Hajos (V) förslag till beslut. Kommunstyrelsen beslutar med 7 ja-
röster mot 6 nej-röster i enlighet med ordförandens förslag till beslut.

Redovisning av röster
Ja-röst för ordförandens förslag till beslut, Nej-röst för Gin Akgül Hajos (V) förslag 
till beslut. Inger KällgrenSawela (M): Ja, Per-Åke Fredriksson (L): Ja, Måns 
Montell (M): Ja, Margaretha Larsson (M): Ja, Margareta Wedin (C): Ja, Jan 
Myléus (KD): Ja, Jörgen Edsvik (S): Nej, Åsa Wiklund Lång (S): Nej, Ahmed Amin 
(S): Nej, Lena Lundgren Rörick (S): Nej, Gin Akgül Hajo (V): Nej, Therese Metz 
(MP): Nej, Richard Carlsson (SD): Ja.

Beslutsunderlag
 Utlåtande över medborgarförslag, dnr 15KS557-4
 Medborgarförslag - Erbjud alla folkbokförda ungdomar mellan 7-19 år fria 

resor inom kommunen med x-trafik, dnr 15KS557-1
 Erbjud alla ungdomar mellan 7 och 19 år fria resor inom kommunen med X-

trafik, dnr 15KS557-3
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§176: Medborgarförslag – Samverkansgrupp för 
mottagandeanläggning för avfallsvatten från fartyg

Dnr 15KS83

Beslut 
Kommunstyrelsens beslutar i enlighet med ordförandens förslag att föreslå 
kommunfullmäktige besluta att med hänsyn till det inkomna yttrandet avslå 
medborgarförslaget.

Ärendebeskrivning
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 23 februari 2017, §29l, väcktes detta 
medborgarförslag. Ett yttrande över medborgarförslaget har inkommit från 
Kommunledningskontoret.

Beslutsunderlag
 Utlåtande över medborgarförslag - Samverkansgrupp för 

mottagandeanläggning för avfallsvatten från Fartyg, dnr 15KS83-5
 Yttrande från Kommunledningskontoret över medborgarförslag - 

Samverkansgrupp för mottagandeanläggning för avfallsvatten från fartyg, dnr 
15KS83-4

 Medborgarförslag - Samverkansgrupp för mottagandeanläggning för 
avfallsvatten från Fartyg, dnr 15KS83-1
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§177: Motion (SD) – Skapa förutsättningar för att öka 
likvärdigheten och stärka profilen för 
landsbygdsskolorna

Dnr 17KS13

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att med hänsyn till det 
inkomna yttrandet anse motionen som besvarad.

Ärendebeskrivning
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 20 februari 2017, §13g, väckte Richard 
Carlsson (SD) och Mattias Eriksson (SD) denna motion. Yttranden över motionen 
har inkommit från Utbildningsnämnden och Ungdomsrådet. Utbildningsnämnden 
beskriver i sitt yttrande över motionen att det inom förvaltningen redan i dag ges 
möjligheter och styrning inom de områden motionären föreslår. En möjlighet till 
profilering och en ändring av kursplaner och timplaner finns. Information kring 
varje enskild skolenhet finns på skolornas hemsidor. Översiktsplanen pekar ut 
landsbygdsområden där utveckling och expansion sker. Nämnden och 
förvaltningen arbetar fortlöpande med personalens arbetsbelastning och skolornas 
pedagogiska utveckling. En översyn har gjorts av kommunens hantering av 
skolskjutsar och övriga persontransporter. Med förslaget som lagts fram till 
kommunstyrelsen och det fortsatta arbetet i denna fråga så kan motionärens 
förslag gällande kollektivtrafik och skolskjuts även ses som besvarad.

Inlägg görs av
Richard Carlsson (SD).

Yrkanden
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att med 
hänsyn till det inkomna yttrandet anse motionen som besvarad.

Richard Carlsson (SD) föreslår att kommunstyrelsen ska föreslå 
kommunfullmäktige att bifalla motionen.

Propositionsordning och beslutsgång
Ordförandens förslag ställs mot Richard Carlssons (SD) förslag till beslut. 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens 
förslag till beslut.

Reservationer
Richard Carlsson (SD) reserverar sig muntligen mot beslutet till förmån för sitt 
förslag.

Beslutsunderlag
 Motion (SD) - Skapa förutsättningar för att öka likvärdigheten och stärka 

profilen för landsbygdsskolorna, dnr 17KS13-1
 Protokollsutdrag med beslutsunderlag från Utbildningsnämnden, dnr 17KS13-

3
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 Yttrande motion (SD) - motion om att skapa förutsättningar för att öka 
likvärdigheten och stärka profilen för landsbygdsskolorna, dnr 17KS13-4

 Utlåtande över motion (SD) - Skapaförutsättningar för att öka likvärdigheten 
och stärka profilen för landsbygdsskolorna, dnr 17KS13-6
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§178: Motion (V) – Ökad brukarmakt

Dnr 16KS545

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att med hänsyn till det 
inkomna yttrandet anse motionen som besvarad.

Ärendebeskrivning
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 12 december 2016, §26e, väckte Tord 
Fredriksen (V) denna motion. Yttranden över motionen har inkommit från 
Kommunala Pensionärsrådet, Kommunala tillgänglighetsrådet och 
Omvårdnadsnämnden.

Inlägg görs av 
Inger KällgrenSawela (M), Gin Akgül Hajo (V).

Yrkanden
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige besluta 
att med hänsyn till det inkomna medborgarförslaget anse motionen som besvarad.

Gin Akgül Hajo (V) yrkar att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att 
bifalla motionen.

Propositionsordning och beslutsgång
Ordförandens förslag ställs mot Gin Akgül Hajos (V) förslag till beslut. 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens 
förslag till beslut. Votering begärs. Ja-röst för ordförandens förslag till beslut. Nej-
röst för Gin Akgül Hajos (V) förslag till beslut. Kommunstyrelsen beslutar med 7 ja-
röster mot 6 nej-röster i enlighet med ordförandens förslag till beslut.

Redovisning av röster
Ja-röst för ordförandens förslag till beslut, Nej-röst för Gin Akgül Hajos (V) förslag 
till beslut.

Inger KällgrenSawela (M): Ja, Per-Åke Fredriksson (L): Ja, Måns Montell (M): Ja, 
Margaretha Larsson (M): Ja, Margareta Wedin (C): Ja, Jan Myléus (KD): Ja, 
Jörgen Edsvik (S): Nej, Åsa Wiklund Lång (S): Nej, Ahmed Amin (S): Nej, Lena 
Lundgren Rörick (S): Nej, Gin Akgül Hajo (V): Nej, Therese Metz (MP): Nej, 
Richard Carlsson (SD): Ja.

  

Beslutsunderlag
 Utlåtande över motion, dnr 16KS545-11
 Motion (V) - Ökad brukarmakt, dnr 16KS545-1
 Bilaga till Motion (V ) - Ökad brukarmakt - Shier, dnr 16KS545-2
 Omvårdnadsnämndens protokollsutdrag med handling 2017-06-22 - motion 

Ökad brukarmakt, dnr 16KS545-10
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 Protokollsutdrag Kommunala Tillgänglighetsrådet 2017-03-06 § 9, dnr 
16KS545-7

 Yttrande från Kommunala tillgänglighetrådet - Motion (V) Ökad brukarmakt, 
dnr 16KS545-6
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§179: Anmälan om väckta motioner och 
medborgarförslag som är under beredning from 2017-
01-01

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att lägga 
sammanställningen av motioner och medborgarförslag som är under beredning till 
handlingarna.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen ska två gånger per år lämna en redovisning till fullmäktige över 
de motioner och de medborgarförslag som väckts men som ännu inte slutligt har 
handlagts av fullmäktige. Från Kommunledningskontoret föreligger en 
sammanställning av motioner och medborgarförslag under beredning.

Beslutsunderlag
 Motioner och medborgarförslag som är under beredning 2017 - September 

2017, dnr 17KS1-3
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§180: Anmälningsärenden/Delegationsärenden 2017

Dnr 17KS5

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga anmälda delegationsbeslut till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Beslut som tjänstemän och förtroendevalda tagit med stöd av kommunstyrelsens 
delegationsordning ska som huvudregel anmälas till kommunstyrelsens nästa 
sammanträde. Delegationsbeslut är bifogade.

Beslutsunderlag
 Anmälningsärenden och Delegationsärenden till Kommunstyrelsens 

sammanträde den 19 september 2017 - Postlista, dnr 17KS5-13
 Inbjudan Politikerträff till ridskola, 
 17KS354 Statsbidrag till kommuner för ökat bostadsbyggande – Ansökan från 

Gävle kommun
 Yttrande till förvaltningsrätten 17KS303
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§181: Information/Uppföljning

a. Förvaltningsorganisation Gävle (FOG)
Göran Arnell, Kommundirektör, informerade om kommande översyn av Gävle 
Kommuns förvaltningsorganisation.

b. Myndighetsetableringar
Göran Arnell, Kommundirektör, informerade om ESF-rådets och Myndigheten för 
arbetsmiljökunskaps kommande etablering i Gävle samt hur Gävle Kommun kan 
stödja myndigheterna i sina kommande etableringar.

c. Miljöpriser
Margaretha Wedin (C), kommunalråd informerade om de miljöpriser Gävle 
kommun nyligen har mottagit. Gävle kommun kom på andra plats i Aktuell 
Hållbarhets kommunranking samt på fösta plats i tävligen Laddguldet - Sveriges 
bästa elbilskommun.

d. Säkerhet och upphandling
Anders Olsson, IT-chef, IT- och utvecklingsavdelningen informerade om 
outsourcing och säkerhet i samband med upphandling av IT-system och IT-
tjänster. Informationen ges mot bakgrund av händelserna hos Transportstyrelsen.

e. Arbetsmiljön vid kommunledningskontoret
Kommunstyrelsens ordförande gav en kort information om arbetsmiljösituationen 
på kommunledningskontoret. Inga arbetsmiljöproblem på 
kommunledningskontoret föreligger. 

Vid informationen om arbetsmiljön vid kommunledningskontoret och den 
efterföljande diskussionen närvarande endast förtroendevalda i kommunstyrelsen, 
kommunstyrelsens ordförande samt politisk sekreterare Fabian Attila som 
tjänstgjorde som sekreterare.

Kommunstyrelsen beslutade särskilt att kommunfullmäktiges ordförande Patrik 
Stenvard (M) tilläts att delta i överläggningarna. 

----

Justerare Åsa Wiklund Lång (S) har vid justeringen gjort följande anteckning i 
protokollet: Under informationspunkt e Arbetsmiljön vid KLK delar inte justeraren 
ordförandens beskrivning av punkten, utan menar att punkten borde beskrivas 
enligt följande: ”Kommunstyrelsens ordförande gav en kort information om 
arbetsmiljösituationen på KLK. Inga generella arbetsmiljöproblem föreligger. 
Däremot diskuterades enskilda tjänstemäns arbetssituation.” / Åsa Wiklund Lång 
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